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Sunt noutăți pentru ieșenii cu 
venituri extra-salariale. Și asta, pen-
tru că, de anul viitor, declarația 
unică prin care aceștia trebuie să își 
declare veniturile la ANAF, intră în 
format digital. Asta înseamnă că 
există și schimbări care îi vizează pe 
ieșenii ce câștigă venituri din activi-
tăți independente. 

Noutăți pentru ieșenii cu 
venituri extra-salariale. Ce 
se întâmplă cu declarația 
unică 
Ieșenii care au venituri din acti-

vități independente au parte de nou-
tăți, începând din anul 2025. Și asta, 
pentru că declarația unică pe care o 
depun, acum, fizic, la Agenția Națio-
nală de Administrație Fiscală, trece 
în format digital. Astfel, ieșenii nu 
mai trebuie să estimeze singuri ve-
niturile și să-și calculeze impozitele 
și contribuțiile sociale. Specialiștii în 
domeniul financiar susțin că acest 
format digital ar putea veni în spriji-
nul persoanelor fizice.  

„Cu privire la introducerea decla-
rației unice digitale, va fi exact ca și 
în cazul decontului de TVA, aceasta 
va cuprinde cheltuielile extrase din 
baza de date a Ministerului de Fi-
nanțe și se vor putea face modificări 
cu justificări. Partea de persoane fi-
zice autorizate nu fusese impactată 
până acum, însă ce va fi foarte inte-
resant, este faptul că un PFA are 
contabilitate simplificată și declara-
ția unică anuală. Într-o oarecare mă-
sură, din perspectiva PFA-urilor, 
dacă se elimină jurnalul de încasări 
și plăți, atunci, această declarație 
digitală va veni în sprijinul persoane-
lor fizice. Sperăm să se ia în consi-
derare toate elementele care să 
ușureze activitatea persoanelor fi-
zice și, nicidecum, să îngreuneze 
precum la companii”, a declarat 
Anca Hreamătă, specialist econo-
mist. 

Pentru a înțelege exact cum fun-
cționează această declarație unică, 
trebuie să știm ce reprezintă, în 
sine, declarația. Potrivit Agenției Na-
ționale de Administrare Fiscală, anul 

acesta, până la sfârșitul lunii mai, ro-
mânii care câștigă venituri din acti-
vități independente trebuie să le 
declare la ANAF, și anume, să com-
pleteze Formularul 212. În acest for-
mular, sunt trecute atât impozitul pe 
venit, cât și contribuțiile sociale, da-
torate de persoanele fizice. Până 
acum, formularul putea fi transmis 
printr-un cont SPV (spațiu privat vir-
tual), prin intermediul serviciului 
„Depunere declarații”, de pe portalul 
e-guvernare.ro, în format fizic, la 
ANAF sau prin Poșta Română. Ei 
bine, din 2025, aceste lucruri se 
schimbă, pentru că formularul va fi 
trecut în format digital.  

Noul formular va prelua, auto-
mat, date din alte baze de informații 
ale Finanțelor. De pildă, va prelua 
datele financiare din contractele de 
închiriere și va calcula exact cât are 
de plată proprietarul. Totodată, va 
folosi informații din e-Factura și se 
va integra cu viitorul CNP fiscal, un 
cod unic de identificare fiscală, prin 
care oamenii care vor dori să-l folo-
sească își vor putea reduce taxele 

către stat.  
Agenția Națională de Adminis-

trare Fiscală a subliniat și faptul că 
formularul în format digital va per-
mite precompletarea acestuia cu in-
formațiile pe care le deține deja, 
astfel încât erorile să fie reduse sau 
eliminate. În plus, acest formular di-
gital va fi un instrument pentru 
scoaterea la iveală a veniturilor care 
scapă, acum, de ochii Fiscului.  

Dacă în anii anteriori, aproxima-
tiv un milion de români depuneau 
declarația de venit, anul acesta, nu-
mărul acestora a scăzut semnifica-
tiv, fiind înregistrat cel mai mic nivel 
din anul 2018. Pentru anul 2025, au-
toritățile transmit că vor funcționa, 
în paralel, atât formularul digital, cât 
și în format fizic, până în 2026, când 
se va reuși trecerea completă în for-
mat digital.  

Sunt noutăți pentru ieșenii cu 
venituri extra-salariale. Și asta, pen-
tru că, de anul viitor, declarația 
unică prin care aceștia trebuie să își 
declare veniturile la ANAF intră în 
format digital. 

Noutăți pentru ieșenii cu 
venituri extra-salariale. Totul 
se referă la declarația unică
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Doi constructori vor 
contractul de peste 
750.000 de euro pentru 
realizarea trotuarelor din 
comuna Probota, județul 
Iași  

 
Primăria din localitate a publicat, 

pe data de 1 august 2024, procedura 
de licitație, pe platforma Sistemului 
Electronic de Achiziție Publică 
(SEAP). Firmele interesate de con-
tractul privind „execuție trotuar la 
DN 24C în comuna Probota” au avut 
timp, până la data de 21 august 2024, 
pentru depunerea ofertelor.  

Constructorii vor contractul 
de peste 750.000 de euro, 
pentru realizarea 
trotuarelor din comuna 
Probota, județul Iași 
Contractul are o valoare de 

3.104.385,59 de lei, fără TVA, adică 
3.737.070,75 de lei, cu TVA inclus, 

aproximativ 750.943 de euro. Obiec-
tul contractului îl constituie realiza-
rea unui trotuar adiacent drumului 
național DN 24 C. Acesta este împăr-
țit în trei tronsoane. Tronsonul 1 se 
referă la realizarea unui trotuar de la 
kilometrul 13 + 742, la kilometrul 15 + 
796, partea stângă. Tronsonul 2 se 
referă la construirea unui trotuar de 
la kilometrul 16 + 412, până la 16 + 
647, pe partea dreaptă, iar ultimul 
tronson de trotuar va fi realizat de la 
kilometrul 16 + 800, la kilometrul 19 + 
507, pe partea stângă.  

În cadrul procedurii de licitație, 
au depus ofertele financiare doar 
două companii. Este vorba despre 
firma Pavexpert SRL, administrată 
de Nicușor Ionuț Potur, care a fost 
înființată în luna aprilie 2024, și Un-
gureanu Trans SRL, administrată de 
Valerică Ionel Ungureanu. Aceasta a 
fost înființată în 2007. În anul 2023, 
Ungureanu Trans SRL a înregistrat o 
cifră de afaceri de 25.954.917 de lei, 

un profit net de 2.244.100 de lei și 
datorii de 16.535.832 de lei. În anul 
2022, societatea condusă de Vale-
rică Ionel Ungureanu a înregistrat un 
profit de 17.924.606 de lei, un profit 
net de 1.799.430 de lei și datorii de 
6.018.850 de lei.  

Proiectul prevede 
construirea unei pasarele 
metalice 
În același sens, potrivit informa-

țiilor publicate pe platforma Siste-
mului Electronic de Achiziție Publică 
(SEAP), proiectul are în vedere și 
realizarea unei pasarele metalice, 
peste râul Optoceni, la kilometrul 14 
+ 852, partea stângă, și amenajarea 
albiei amonte a râului precizat.  

„Pentru asigurarea continuității 
trotuarului peste râul Optoceni, se 
propune realizarea unei pasarele 
metalice, care să corespundă atât 
cerințelor de siguranță a circulației, 
cât și a celor din punct de vedere al 

debitelor, a căror debuseu va trebui 
să îl asigure. Astfel, s-a solicitat un 
studiu hidro peste râul Optoceni, cu 
prezentarea zonei de interes. S-au 
obținut debitele aferente probabili-
tăților de 5% (pentru debitul de cal-
cul), respectiv, 1% (pentru debitul de 
verificare), cu ajutorul cărora s-a 
realizat dimensionarea hidraulică a 
secțiunii pasarelei. Pentru măsuri de 
siguranță, s-a stabilit că intradosul 
suprastructurii metalice să fie la o 
cotă mai mare cu 75 de cm față de 
nivelul corespunzător debitului de 
1%. S-a adoptat o pasarelă cu lungi-
mea de 14 metri și lățimea elevației 
culeelor de 1,65 metri”, se arată în 
documentele publicate pe SEAP.  

Constructorii vor contractul de 
peste 750.000 de euro, privind exe-
cuția trotuarelor din comuna Pro-
bota, județul Iași. Două firme au 
depus ofertele financiare, iar, în pre-
zent, licitația este în stadiu de veri-
ficare calificare și tehnic.  

Alexandra MAISNER

Constructorii vor contractul de peste 
750.000 de euro, pentru realizarea 
trotuarelor dintr-o comună din Iași 
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Seceta se resimte puternic pe 
cursurile de apă din județul Iași. Po-
trivit Administrației Bazinale de Apă 
Prut-Bârlad, din 121 de cursuri de 
apă, 34 au secat în proporție de 
100%. Ba mai mult, reprezentanții 
instituției au limitat și furnizarea 
apei în 81 de localități din județ. În 
multe localități, fântânile au secat.  

Seceta se resimte puternic 
pe cursurile de apă din Iași  
Vara este pe sfârșite, iar tempe-

raturile încep să revină la normalul 
perioadei. Însă, pe cursurile de apă 
din județ, situația este îngrijoră-
toare, și asta pentru că, din cele 121 
de cursuri de apă care se află sub 
coordonarea Administrației Bazinale 

Apă Prut-Bârlad, 34 sunt secate 
complet, iar 54 înregistrează debite 
scăzute și sectoare cu băltiri. În 
plus, și temperatura apei se menține 
ridicată, fapt care afectează fauna 
acvatică.  

Temperatura apei este una din-
tre parametrii care determină starea 
generală de sănătate a ecosisteme-
lor acvatice, deoarece organismele 
acvatice au intervale specifice de 
temperaturi pe care le pot tolera. 
Astfel, creșterile de temperatură, 
seceta prelungită și scăderea debi-
telor de apă pot influența comporta-
mentul şi ciclurile de viață ale 
speciilor de animale și de plante. 

Potrivit reprezentanților Admi-
nistrației Bazinale de Apă Prut-
Bârlad, cele mai mari probleme ale 

secetei s-au înregistrat Mădârjac, 
Frumușica, Buhalnița, Zlodica. 

„Operatorul regional de apă a 
impus unele restricții locale prin li-
mitarea furnizării apei, prin rețelele 
proprii de distribuție către consu-
matori, în 81 de localități afectate de 
secetă, din județul lași, din spaţiul 
hidrografic administrat A.B.A Prut-
Bârlad. Localitățile afectate de se-
cetă, care nu dispun de sisteme 
centralizate de alimentare cu apă, ci 
doar de surse individuale, respectiv 
fântâni sunt: Mădârjac (din 220 de 
fântâni, 3 sunt secate), Frumuşica 
(din 102 de fântâni, una este secată), 
Bojila (din 63 de fântâni, una este se-
cată), Cepleniţa (din 73 de fântâni, 51 
sunt secate), Buhalniţa (din 79 de 
fântâni, 55 sunt secate), Poiana Mă-

rului (din 48 de fântâni, 33 sunt se-
cate) și Zlodica (din 19 fântâni, 13 
sunt secate)”, a declarat Andreea 
Poenaru, purtător de cuvânt al Ad-
ministrației Bazinale de Apă Prut-
Bârlad.  

Mai îngrijorător este faptul că 
seceta nu este o noutate, cursurile 
de apă din județul Iași fiind afectate 
din anul 2021.  

Seceta se resimte puternic pe 
cursurile de apă din județul Iași. Po-
trivit Administrației Bazinale de Apă 
Prut-Bârlad, din 121 de cursuri de 
apă, 34 au secat în proporție de 
100%. Ba mai mult, reprezentanții 
instituției au limitat și furnizarea 
apei în 81 de localități din județ. 

 
Gabriela RUSU

Seceta se resimte puternic pe 
cursurile de apă din județul Iași. 
Administrația Bazinală de Apă 
Prut-Bârlad a limitat furnizarea 
apei în 81 de localități ieșene 
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Mii de ieșeni au depus 
cereri pentru locuințele din 
cadrul Agenției Naționale 
pentru Locuințe (ANL), 
locuințele sociale și 
locuințele din proprietatea 
privată a statului. Cele 72 
de apartamente cu una, 
două și trei camere de pe 
strada Grădinari, din 
cartierul Metalurgie, vor fi 
distribuite, în luna 
decembrie 2024, celor 
declarați eligibili 

 
Direcția Fond Locativ a întocmit 

o listă cu cei care pot beneficia de 
locuințele ANL. Au fost depuse 1210 
solicitări pentru locuințele destinate 
tinerilor între 18 și 35 de ani, dintre 
care doar 92 au îndeplinit condițiile 
de acces pentru obținerea unei lo-
cuințe și figurează în lista de priori-
tate. Au mai fost depuse 2988 de 
solicitări pentru locuințele sociale, 
dintre care 305 au îndeplinit condi-
țiile și alte 3153 de solicitări pentru 
locuințele din proprietatea privată a 
statului, dintre care doar 150 îndepli-
nesc condițiile. 

Listele de repartizare a 
locuințelor ANL se fac pe 
baza unui punctaj 
Mii de ieșeni au completat cereri 

și au depus dosare pentru a putea 
beneficia de o locuință oferită de 
Primăria Municipiului Iași. În total, 
sunt depuse 7351 de solicitări, dintre 
care doar 547 de persoane au înde-
plinit condițiile și criteriile pentru a 
obține un apartament.  

„Am adăugat un criteriu special, 
în sensul că primește un punctaj în 
plus de 10% dacă prezintă dovada că 
nu prezintă datorii la bugetul local. 
Dacă ești căsătorit, primești un 
punctaj, dacă ești mamă singură, 
primești alt punctaj, dacă ai serviciu, 
primești punctaj, și ce se adună la 
final, e punctajul tău. Dacă ai certi-
ficat de handicap, primești un punc-
taj separat. Toată lumea 
interpretează greșit certificatul de 
handicap, în sensul că, spune că 

dacă ești o persoană cu dizabilități 
sau ai un certificat de handicap, ai 
prioritate în atribuirea unei locuințe 
și s-ar înțelege că cel care are un 
certificat de handicap îi bate pe toți 
și ia primul loc. Nu este așa, lumea 
înțelege că el, dacă are certificat de 
handicap, trebuie să primească pri-
mul. Nu, el primește un punctaj su-
plimentar pe care alți oameni nu îl 
au”, a declarat Cristina Bălan, direc-
tor Fond Locativ – Primăria Iași. 

Contractele sunt încheiate pe o 
perioadă de cinci ani la locuințele 
sociale, pe trei ani la locuințele con-
venabile, iar la locuințele ANL, con-
tractele sunt încheiate pe o perioadă 
cuprinsă între unu și cinci ani. Per-
soanele care au încheiat astfel de 
contracte au și posibilitatea de a le 
prelungi. 

„În momentul în care o persoană 
ajunge pe o poziție eligibilă și Primă-
ria poate să îi dea o locuință, dosarul 
se scoate din evidență, dar rămâne 
în arhivă și intră pe partea de con-
tract de închiriere. Trebuie aduse 
toate documentele pentru a întocmi 
contractul de închiriere, în primul 
rând, să faci dovada că îndeplinești 
condițiile de atribuire, adică nu ți-ai 

cumpărat, între timp, o locuință. 
Trebuie dată declarație notarială 
atunci când primești locuința, că nu 
deții, nu ai deținut, nu ai înstrăinat o 
locuință. Trebuie să faci dovada că 
îndeplinești criteriile când se întoc-
mește contractul de închiriere între 
cele două părți și dacă ai depășit și 
etapa asta, ai un contract de închi-
riere încheiat pe cinci ani la sociale, 
pe trei ani la convenabile. La ANL, 
timpul de încheiere a unui contract 
poate varia între un an și cinci ani, în 
funcție de lege și tipul locuinței”, a 
mai spus Cristina Bălan. 

După 10 ani, vor fi 
repartizate 72 de locuințe 
ANL în zona Grădinari 
Cele 72 de locuințe, cu suprafețe 

cuprinse între 40 de metri pătrați și 
100 de metri pătrați, vor fi înmânate, 
în perioada decembrie 2024, per-
soanelor care, după depunerea și 
completarea dosarului, au fost de-
clarate eligibile și urmează să fie 
construite, în aceeași zonă, aproape 
200 de apartamente. După o pe-
rioadă foarte lungă, o perioadă de 10 
ani, se dau aceste 72 de aparta-
mente. 

„Noi începem să mai construim 
188 de locuințe, tot acolo. Sunt pri-
mele locuințe, astea 72, care se dau 
după 10 ani, și primele care încep să 
se construiască în volumul ăsta, de 
188, la Iași, în ultimii ani, mulți ani”, a 
adăugat Cristina Bălan. Ieșenii vor 
avea la dispoziție o perioadă de 
șapte zile, de la afișarea listelor fi-
nale, cu distribuirea apartamentelor, 
pentru a depune contestații și pen-
tru a-și verifica dosarele. 

„Când afișăm listele în decem-
brie, au o perioadă de șapte zile pen-
tru contestații și abia apoi intrăm în 
consiliu local, adică toată lumea 
poate veni, își studiază dosarul, ve-
rifică punctajul, se verifică de nu știu 
câte ori, se fac interogări ca să știm 
sigur că au sau nu proprietăți, adică 
facem și noi verificările acestea, dar 
și ei au posibilitatea să-și verifice 
punctajul de la dosar”, a transmis di-
rectorul Direcției Fond Locativ. 

După zece ani, Primăria Munici-
piului Iași va repartiza 72 de locuințe 
ANL în zona Grădinari – Metalurgie. 
Mii de ieșeni și-au depus dosarele 
pentru a intra în posesia unui apar-
tament în luna decembrie 2024. 

Andrei OSMAN 

După 10 ani, Primăria Municipiului Iași va 
repartiza 72 de locuințe ANL. Apartamentele 
vor fi distribuite în luna decembrie 2024
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Ieri, 22 august 2024, a fost finalizat procesul 
de recepție a grădiniței din zona Bucium. Astfel, 
din toamna acestui an, unitatea de învățământ își 
deschide porțile, iar în perioada următoare, se vor 
face înscrierile.  

În toamna acestui an se va deschide 
noua grădiniță din zona Bucium 
Luciana Antoci, inspectorul școlar general al 

Inspectoratului Școlar Județean (ISJ) Iași, a de-
clarat reporterilor BZI faptul că, în anul școlar 
2024-2025, noua grădiniță din zona Bucium își va 
deschide, larg, porțile. Procesul de recepție a fost 
finalizat ieri, 22 august 2024, iar în perioada ur-
mătoare, se pot face înscrierile. 

 
„Grădinița Veronica Micle din Bucium își va 

deschide porțile anul acesta, procesul de recepție 
a fost finalizat în această dimineață (nr. 22 au-
gust), urmează ca în zilele următoare să stabilim 
cum procedăm cu valorificarea tuturor spațiilor 
de acolo. Părinții pot depune cereri de înscriere 
în orice moment, avem deja câteva cereri care vor 
fi operaționalizate. Noi am ieșit din calendarul în-

scrierilor și va trebui să găsim o formulă de delo-
gare de la calendarul național, în așa fel încât, să 
inițiem imediat înscrieri și să putem să răspun-
dem nevoilor părinților din Bucium. Cel puțin, 
două grupe, vor fi pentru ei. Vom avea, acolo, un 
număr de spații pe care să îl folosim pentru două 
grupe de creșă, pe care vor să le înființeze acolo 
pentru părinții din zona Bucium”, declară Luciana 
Antoci, Inspector Școlar General al ISJ Iași.  

Reprezentanții ISJ Iași își doresc să îi mute în 
noua unitate de învățământ pe copiii care sunt 
înscriși la grădinițe, care, în perioada următoare, 
vor intra în reabilitare.  

„O să avem nevoie să relocăm grădinițe care, 
însă, sunt în proces de reabilitare sau care ur-
mează să intre în proces de reabilitare. Este esen-
țial pentru vârsta școlară mică să nu procedăm 
așa cum se mai întâmplă în cazul școlilor gimna-
ziale sau liceale, în sensul în care să lucrăm pe 
tronsoane și copiii să fie totuși în spațiile în care 
se desfășoară și un șantier. Nu putem face asta 
pentru că cei mici au nevoie de program de somn, 
iar șantierul presupune zgomot, deci trebuie să 
găsim neapărat soluții de relocare din acest punct 

de vedere”, adaugă Luciana Antoci, Inspector 
Școlar General al ISJ Iași.  

Grădinița are peste  
1.600 de metri pătrați  
Grădiniţa cu program prelungit din Bucium 

este un corp de clădire P+E cu o suprafaţă con-
struită, desfăşurată pe 1.645 de metri pătrați.  

„Pentru că vestea abia a venit, chiar mă gân-
deam cum să gestionăm cele nouă spații pe care 
le avem în grădinița din Bucium, în așa fel încât, 
să acoperim toate nevoile. O să încercăm un seg-
ment, să îl alocăm creșelor, un alt segment, în-
scrierilor copiilor din zonă, în așa fel încât, să 
evităm drumurile pe care le fac părinții. Poate 
reușim să înființăm două grupe pentru cei din 
zonă, iar restul spațiilor, să le alocăm acestor 
nevoi de relocare a celor care au în lucru grădini-
țele lor. Oricum ar fi, trebuie să vă spun faptul că, 
rețeaua școlară, în aglomerațiile urbane, ține 
foarte greu pasul cu dinamica demografică”, mai 
spune Luciana Antoci, Inspector Școlar General al 
ISJ Iași, în legătură cu grădinița din zona Bucium.  

Ștefana ȘOVEA

Se deschide o grădiniță în zona 
Bucium! Părinții pot depune, în 
perioada următoare, cererile  
de înscriere: „Înființăm, cel 
puțin, două grupe de copii”
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Teatrul „Luceafărul” din Iași se 
pregătește de o nouă stagiune cu o 
serie de spectacole și proiecte. Cu 
un repertoriu îmbogățit și inițiative 
culturale inovatoare, teatrul își 
propune să inspire tineretul și să 
aducă arta mai aproape de 
comunitate 

 
În această stagiune, Teatrul „Luceafărul” din 

Iași se angajează să ofere elevilor și studenților 
nu doar spectacole captivante, ci și experiențe 
educaționale, menite să stimuleze creativitatea 
și interesul pentru artă. Vor fi aduse pe scenă o 
serie de proiecte noi și adaptate nevoilor și aș-
teptărilor publicului tânăr. De asemenea, se va 
concentra pe extinderea accesului la cultură, prin 
parteneriate cu instituții de învățământ și iniția-
tive educaționale inovatoare. 

O nouă stagiune cu spectacole speciale 
pentru tineri la Teatrul „Luceafărul”  
O nouă stagiune a Teatrului „Luceafărul” din 

Iași începe în aceeași perioadă în care se va des-
fășura Festivalul Internațional de Teatru pentru 
Publicul Tânăr Iași, respectiv, în perioada 3-10 oc-
tombrie 2024. Pregătirile au început cu mult în-
ainte de începerea anului școlar. 

„Pregătirile pentru cel mai nou proiect al nos-
tru au început încă înainte de vacanță, tânăra re-

gizoare Ana Maria Țârlea a venit și a făcut un cas-
ting cu toți actorii din trupă pentru noua produc-
ție, «Casa copiilor imaginari», de Ioana Toloargă. 
Va fi un spectacol pentru adolescenți, cu tema-
tică specifică vârstei, care va avea premiera în 
prefața ediției XVII, a Festivalului Internațional de 
Teatru pentru Publicul Tânăr Iași. Se va desfășura 
între 3 și 10 octombrie”, declară Oltița Cîntec, di-
rectorul Teatrului Luceafărul Iași. 

Prin această inițiativă, teatrul nu doar că pro-
movează noi talente, dar abordează și tematici re-
levante pentru tineri. În fiecare an, Teatrul 
„Luceafărul” își adaptează repertoriul pentru a 
răspunde nevoilor și intereselor publicului tânăr.  

„Teatrul nostru are un repertoriu permanent 
cu peste 30 de titluri pentru toate categoriile de 
vârste, de la preșcolari, la adolescenți și tineri 
adulți. Afișul curent se îmbogățește an de an cu 
câte 4-5 titluri noi, în medie. Printre cele mei re-
cente producții, se numără: «Cu avionul printre 
stele», «Croitorașul cel Viteaz» și «La cabine», 
acestea din urmă fiind dedicate adolescenților și 
tinerilor”, adaugă Oltița Cîntec, directorul Teatrului 
Luceafărul Iași.  

Această stagiune a Teatrului 
„Luceafărul” Iași promite o ofertă 
culturală diversificată și inovatoare 
Spectacolele sunt prezentate de marți până 

vineri pentru școli și grădinițe, în timp ce dumi-

nică sunt deschise publicului larg, incluzând tur-
nee naționale și internaționale, precum și parti-
cipări în festivaluri de renume. 

Teatrul „Luceafărul” din Iași colaborează 
strâns cu instituțiile de învățământ, înregistrând, 
anual, cifre record de spectatori, peste 52.000 în 
stagiunea trecută.  

„În perioada următoare, pe lângă spectacolele 
programate, vom avea în perteneriat cu Asociația 
de Basm o asociație non-profit din România, care 
promovează literatura contemporană pentru copii 
și adolescenți, un atelier de scris povești pentru 
copii, la final de septembrie, Basm Aventura cu 
lecturi performative în oraș și în patru localități 
din mediul rural. Teatrul „Luceafărul” își propune 
să dezvolte un program special de teatru, în me-
diul rural, o zonă unde oferta culturală este insu-
ficientă”, mai spune Oltița Cîntec, directorul 
Teatrului Luceafărul Iași.  

Teatrul „Luceafărul” continuă să participe la 
festivaluri de prestigiu și să organizeze turnee, 
consolidându-și astfel poziția în peisajul cultural 
național și internațional. 

Această stagiune a Teatrului „Luceafărul” Iași 
promite o ofertă culturală diversificată și inova-
toare, dedicată dezvoltării artistice și educației 
tinerelor generații. Cu un repertoriu variat și pro-
iecte educative de amploare, Teatrul își reafirmă 
angajamentul de a aduce cultura mai aproape de 
tineretul din Iași, dar și din împrejurimi. 

Iulia MARIA

Teatrul „Luceafărul” din Iași deschide, 
la începutul lunii octombrie, o nouă 
stagiune. Proiecte și spectacole 
speciale pentru publicul tânăr
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Institutul de Psihiatrie „Socola” Iași investește 
aproape 300.000 de lei în achiziția de mobilier 
medical.  Achiziția are loc în cadrul proiectului 
„Lucrări de reabilitare, modernizare, extindere și 
dotare Ambulatoriu Integrat al Institutului de Psi-
hiatrie «Socola» Iași”, finanțat prin 
„PNRR/2022/C12/MS/I1.3 – I1.3, Unități de asistență 
medicală ambulatorie. Termenul pentru depune-
rea ofertelor este până la data de 5 septembrie 
2024, orele 15:00.  

Institutul de Psihiatrie „Socola” Iași 
investește 279.575 de lei în achiziția de 
mobilier medical  
Institutul de Psihiatrie „Socola” Iași organi-

zează noi proceduri de achiziție. Astfel, pe data 
de 5 septembrie 2024, orele 15:00, este progra-
mată licitația pentru furnizarea unui număr de 12 
loturi  de mobilier medical. Unitatea medicală 
vrea să achiziționeze 6 bucăți, mobilier destinat 
magaziei în care se depozitează lenjeria, în va-
loare totală de 21.000 de lei. Institutul de Psihia-
trie „Socola” Iași investește în mobilier în valoare 
de 1.775 de lei pentru magazia de la parterul in-
stituției și 6.800 de lei pentru achiționarea a 4 

mese de laborator, structură metalică și blat ter-
morezistent. Unitatea medicală va cumpăra și 28 
de birouri cu structură metalică pentru care va 
plăti suma de 58.800 de lei, dar și 28 de casete 
cu 4 sertare în valoare totală de 26.600 de lei. 
„Socola” are nevoie și de 26 de corpuri pentru de-
pozitarea documentelor și de 26 de corpuri pen-
tru medicamente. În cadrul proiectului „Lucrări 
de reabilitare, modernizare, extindere și dotare 
Ambulatoriu Integrat al Institutului de Psihiatrie 
«Socola» Iași”, unitatea medicală dorește să 
achiziționeze 2 vestiare cu 4 uși și 11 vestiare cu 
6 uși. De asemenea, Institutul de Psihiatrie „So-
cola” Iași vrea să achiziționeze și 58 de scaune 
destinate cabinetelor de așteptare, precum și 6 
banchete de așteptare.  

„Obiectul contractului ce se dorește a fi înche-
iat îl reprezintă achiziția de echipamente medi-
cale în cadrul proiectului «Lucrări de reabilitare, 
modernizare, extindere și dotare Ambulatoriu In-
tegrat al Institutului de Psihiatrie, „Socola” Iași». 
Prin această investiție, parte din proiectul men-
ționat, în cadrul «PNRR/2022/C12/MS/I1.3 – I1.3 
Unități de asistență medicală ambulatorie», se 
dorește ridicarea nivelului serviciilor medicale 
oferite de Institutul de Psihiatrie «Socola»”, se 

arată în descrierea din Sistemul Electronic de 
Achiziții Publice (SEAP).  

Trei spitale din Iași vor beneficia de 
fonduri de 48 de milioane de lei din 
PNRR pentru modernizare,  
extindere și dotare  
Nu doar Institutul de Psihiatrie „Socola” Iași 

beneficiază de fonduri din Planul Național de Re-
dresare și Reziliență pentru modernizare, extin-
dere și dotare. Ministerul Sănătății anunță 
investiții în valoare de 48.445.935 de lei din Planul 
Național de Redresare și Reziliență pentru moder-
nizarea și extinderea serviciilor medicale, în trei 
spitale din Iași, Spitalul Clinic „Dr. C. I. Parhon” Iași, 
Institutul de Psihiatrie „Socola” Iași și Institutul 
Regional de Oncologie Iași. 

„Peste 48 de milioane de lei vor fi distribuiți 
pentru modernizarea, extinderea și dotarea a trei 
unități spitalicești, asigurând accesul la servicii 
medicale calitative, în regim ambulatoriu”, au 
transmis reprezentanții Ministerului Sănătății. 
Astfel, cu ajutorul fondurilor din PNRR, Institutul 
de Psihiatrie „Socola” Iași va investi aproape 
300.000 de lei în achiziția de mobilier medical.  

Codruța ȘOROAGĂ

Institutul de Psihiatrie „Socola” Iași 
cumpără mobilier medical în 
valoare de aproape 300.000 de lei
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O decizie importantă a fost luată 
de către reprezentanții Inspectora-
tului Școlar Județean (ISJ) Iași! Scă-
derea populației școlare, în mediul 
rural, este motivul pentru care, în ur-
mătorii ani, vor fi închise mai multe 
unități de învățământ. Iată cum vede 
această problemă Luciana Antoci, 
Inspector Școlar General al ISJ Iași.  

Decizie importantă luată de 
către Inspectoratul Școlar 
Județean Iași. Vor fi închise 
mai multe școli  
În mai puțin de trei săptămâni, 

începe anul școlar 2024-2025. Re-
porterii BZI au inițiat o discuție cu 
Luciana Antoci, inspector școlar ge-
neral al ISJ Iași, despre cât de pre-
gătite sunt unitățile de învățământ 
din județul Iași pentru a-i primi pe 
elevi. 

În acest nou an școlar, clopoțelul 
va suna pentru, aproximativ, 135.000 
de elevi. Din cele 211 școli de stat, din 
județul Iași, aproximativ 5% dintre 
acestea încă mai au toalete în curte.  

„Vor fi undeva la 135.000 de elevi 
ieșeni, preșcolari și antepreșcolari, 
care revin în unitățile de învățământ 
în această toamnă. În ceea ce pri-
vește numărul angajaților, sunt 
aproximativ 13.500, aproape 10.000 
de cadre didactice și diferența este 
ocupată de personalul didactic au-
xiliar și didactic. Școlile sunt pregă-
tite pentru noul an școlar, 
infrastructura a crescut mult, școlile 
arată bine, sunt spații prietenoase, 
sunt spații care au termoizolare în 
așa fel încât să fie condiții bune ter-
mice și vara, și iarna. Sunt câteva 
cazuri, într-adevăr, cu școli care încă 
mai au toalete în curte. În ultimii doi 
ani, cinci milioane de lei au fost tri-
mise în regim de coplată de către 
Consiliul Județean, către primării, 
UAT-urilor unde mai existau aceste 
probleme și s-au mai rezolvat. Astfel 
că s-a redus, la jumătate, situația 
școlilor care încă mai aveau toalete 
în curte. Există, încă, în sistem astfel 

de situații, este drept că sunt pu-
ține”, declară Luciana Antoci, In-
spector Școlar General al ISJ Iași.  

Un fenomen care îi îngrijorează 
pe reprezentanții ISJ Iași este scă-
derea populației școlare. În mediul 
rural, există clase unde elevii învață 
simultan, iar aceste școli vor dispă-
rea în viitorul apropiat.  

„Unele dintre școli nu vor mai 
funcționa ca unități de învățământ în 
următorii ani, deci chiar este posibil 
ca acesta să fie ultimul an școlar în 
care vom mai avea, acolo, grupe de 
școală sau de grădiniță, pentru că 
ele sunt în structuri ale școlilor cu 
personalitate juridică, structuri care 
vor ieși din sistem în perioada urmă-
toare, pentru că populația școlară 
este în foarte mare scădere. Cei pu-
țini, care sunt acolo, vor fi aduși la 
școlile de centru. O realitate a școlii 
românești este fragmentarea rețelei 
școlare, în sensul în care, noi avem 
școală și grădiniță în fiecare co-
mună, dar condițiile de învățare, de 
acolo, nu sunt întocmai cele mai 
bune. Ceea ce mă îngrijorează foarte 
mult este faptul că, în aceste condi-
ții de fragmentare, structurile aron-
date școlilor de centru au, cel mai 
adesea, program simultan. Acesta 
este organizat împotriva oricăror 
principii de eficiență pedagogică, 
pentru că atunci când lucrează în 
regim simultan, copiii nu își pot dez-
volta toate competențele, oricât de 
priceput ar fi cadrul didactic, indife-
rent de competențele pe care le 
dezvoltă colegii lor de aceeași vâr-
stă, din clasă compactă. Asta este 
cea mai mare problemă cu care ne 
confruntăm”, mai spune Luciana An-
toci, inspector școlar general al ISJ 
Iași. 

Crește presiunea pe școlile 
din mediul urban  
Deși în mediul rural, populația 

școlară este în scădere, în mediul 
urban, aceasta a crescut cu 20% în 
ultimii doi ani.  

„În mod cert, acesta este trendul 
ultimilor ani. În fiecare an reușim să 
reorganizăm rețeaua școlară și nu-
mărul școlilor cu personalitate juri-
dică, care este în scădere. Pentru 
anul școlar 2024-2025 vom avea 
doar 220 de unități de învățământ cu 
personalitate juridică, iar numărul 
lor scade cu 2, 3 ,4, cel mult, pe an, 
pentru că numărul elevilor este în 
scădere. Pe dinamica populației 
școlare este de făcut o analiză la 
nivel de județ, pentru că în mediul 
rural, populația școlară scade și 
avem clase din ce în ce mai reduse 
și suntem obligați de lege să fun-
cționăm în regim simultan. Crește, 
însă, presiunea pe școlile urbane, 
pentru că în județul Iași, în ultimii doi 
ani, a crescut populația școlară cu 
aproximativ 20%. Asta înseamnă că 
au venit familii tinere către Iași, fa-
miliile care își găsesc un loc de 
muncă în oraș. Presiunea este foarte 
mare pe segmentul învățământului 
preșcolar. De anul trecut, grupa mij-
locie a devenit obligatorie, iar infras-
tructura nu a suferit schimbări prea 
mari”, adaugă Luciana Antoci, In-
spector Școlar General al ISJ Iași. 

Reprezentanții ISJ Iași se lovesc 
de două probleme în momentul în 
care închid definitiv o școală.  

„Din păcate, funcționăm, în con-
tinuare, cu această fragmentare, 
pentru că există o foarte mare re-
zervă în unitățile administrativ teri-
toriale, în ceea ce privește 
reorganizarea rețelei școlare. În fie-
care an, când lucrăm planurile de 
școlarizare, asta se întâmplă prin lu-
nile decembrie-ianuarie. Pentru anul 
școlar următor, suntem în relații de 
comunicare cu Primăriile și Consiliile 
Locale în așa fel încât să insistăm 
unde vedem că sunt puțini copii și 
unde vedem că nu se poate lucra 
decât în regim simultan. Să îi convin-
gem să reorganizeze. Ne lovim de 
două mari probleme, una este cea le-
gată de posibilitatea de transport, 
pentru că dacă desființăm o școală 
sau o grădiniță dintr-un sat, atunci 
copiii trebuie să fie transportați ne-
apărat într-o școală de centru, însă 
nu există destule microbuze școlare, 
iar pe de altă parte, este și o realitate 
în comunitatea rurală, unde părinții 
spun «dacă nu avem școală și bise-
rică în satul nostru, atunci este o 
mare problemă» și, evident, că supă-
rarea lor se îndreaptă împotriva pri-
marului”, mai spune Luciana Antoci, 
Inspector Școlar General al ISJ Iași. 

Continuarea pe www.bzi.ro 
Ștefana ȘOVEA

Decizie importantă luată de către 
Inspectoratul Școlar Județean Iași! Mai 
multe școli vor fi închise: „Este cea mai 
mare problemă pe care o confruntăm”
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Roxana Andone, purtătoarea de cuvânt de la 
Prefectura Iași, a publicat pe contul său de TikTok 
un videoclip incendiar. În clipul cu pricina, tânăra 
în vârstă de 23 de ani, poartă o vestimentație pro-
vocatoare și afișează mesajul: „Am nevoie de bani 
pentru Porsche”.  

Purtătoarea de cuvânt de la  
Prefectura Iași a postat  
pe TikTok un video incendiar 
Roxana Andone, purtătoarea de cuvânt de la 

Prefectura Iași, s-a făcut remarcată printr-o serie 
de clipuri provocatoare, încărcate pe contul său 
de TikTok. Într-unul din ele, tânăra este îmbrăcată 
doar în lenjerie intimă și poartă un tricou pe care 
este inscripționat mesajul: „Am nevoie de bani 
pentru Porsche”. După ce își etalează corpul și 
scoate în evidență mesajul de pe tricou, tânăra le 
trimite un pupic urmăritorilor săi de pe TikTok. 
După ce a observat că filmulețul a intrat în atenția 
presei locale, Roxana Andone a restricționat con-
fidențialitatea astfel încât să fie singura care îl 
mai poate vizualiza. 

Reporterii BZI s-au prezentat joi, 22 august 
2024, la Prefectura Iași, unde toată lumea părea 

să fie pusă la curent cu isprava comisă de purtă-
toarea de cuvânt.  Reporterii au discutat cu pre-
fectul Felix Guzgă pentru a vedea ce părere are 
acesta legat de faptul că, o angajată a unei insti-
tuții care reprezintă Guvernul în teritoriu, își per-
mite să posteze filmulețe compromițătoare pe 
rețelele de socializare. Prefectul a fost extrem de 
rușinat de situația creată de subalterna sa, iar pe 
toată durata discuției a ținut ochii în pământ, evi-
tând să ofere prea multe explicații. Cu toate aces-
tea, prefectul în funcție a vorbit despre clipul 
postat de colega sa la trecut, semn că știa, clar, 
că acesta nu mai este vizibil pe TikTok.  

„Nu era în timpul serviciului, nu era o che-
stiune de serviciu. Vă rog! Nu le-am văzut. Nu 
vreau să-l văd. Mulțumesc! Sunt în audiențe. Sunt 
sigur că o să fie mult mai atentă”, a declarat Felix 
Guzgă, prefect al județului Iași.  

Roxana Andone: „Nu consider că este 
ceva ieșit din comun.” 
Dacă Felix Guzgă a fost extrem de jenat de in-

cidentul provocat de purtătoarea de cuvânt, Ro-
xana Andone a părut să nu conștientizeze 
gravitatea faptei sale. Tânăra susține că videoul 

său nu este ieșit din comun, dar l-a restricționat, 
pentru ca nimeni să nu se simtă jignit.  

„Nu consider că este provocator. Eram în va-
canță, cu familia. Este un simplu tricou cu panta-
loni scurți. Dacă am jignit pe cineva, îmi pare rău, 
dar nu consider că este ceva ieșit din comun sau 
provocator. Clipul este încă acolo, dar pe privat. 
Am considerat că dacă am jignit pe cineva, să nu 
fie public. O să fiu mai atentă la conținutul postat”, 
a declarat Roxana Andone.  

Roxana Andone lucrează la Instituția Prefec-
tului – Județul Iași, din noiembrie 2022, ocupând 
funcția de consilier. Mai mult, din aprilie 2024, 
aceasta este purtător de cuvânt, înlocuindu-l pe 
Felix Guzgă, actualul prefect al județului Iași. Tâ-
năra urmează studii de masterat, Relații Publice 
și Publicitate la Facultatea de Filosofie și Științe 
Social-Politice la Universitatea „Alexandru Ioan 
Cuza” din Iași. Recent, purtătoarea de cuvânt, de 
la Prefectura Iași, a postat pe TikTok un video in-
cendiar, în care este îmbrăcată sumar, iar prin in-
termediul mesajului de pe tricoul său, scoate în 
evidență că are nevoie de bani pentru a-și cum-
păra Porsche. 

Codruța ȘOROAGĂ

Videoclip incendiar cu Roxana, 
purtătoare de cuvânt la Prefectura Iași. 
Imaginile cu tânăra îmbrăcată provocator 
au ajuns pe rețelele de socializare:  
„Am nevoie de bani pentru Porsche”
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Ștefan Avitoroaei locuiește în satul Iepureni, 
comuna Movileni, și a ajuns într-o situație dificilă. 
Terenul, pe care și-a construit casa, aparține unei 
alte familii, deși el credea că familia sa este pro-
prietară. Bărbatul trebuie să își găsească un alt loc 
acum și încearcă să își construiască o altă locuință. 

Ieșeanul trebuie să își dărâme casa 
Ștefan Avitoroaei a crescut de la cinci ani în 

satul Iepureni din comuna Movileni, din județul 
Iași. Acesta și-a construit o locuință în anul 2015, 
pe terenul unde avea casă mama sa și locuiește 
alături de soție și cei patru copii. 

„Eu aveam doar cinci ani când părinții mei au 
luat terenul respectiv. Ei au făcut o înțelegere cu 
o femeie, Moise Doina, care cumpărase terenul de 
la o femeie din Iepureni, Elena Budeanu. Părinții 
mei au oferit la schimb un apartament cu trei ca-
mere în Iași și 50.000 de lei, iar, în schimb, au pri-
mit 4.100 metri pătrați de teren în Iepureni. Acolo 
și-au făcut și casă, acolo am crescut și eu. Nu au 
fost probleme de-a lungul anilor. Doar că ei au 
făcut această înțelegere în anul 1993, atunci erau 
alte legi și ca să poată da tot terenul, au mers la 
un notar public și au făcut, atunci, o modificare 
ca să se facă schimbul”, povestește Ștefan Avito-
roaei. 

Bărbatul de 36 de ani s-a trezit, în urmă cu câ-
teva săptămâni, cu fiica Elenei Budeanu la ușă. 
Aceasta i-a precizat că terenul îi aparține și vrea 
să îl vândă, astfel că fie îl cumpără, fie va trebui 

să plece. 
„În urmă cu câteva săptămâni, m-am trezit la 

poartă cu unul dintre copiii doamnei Elena Bu-
deanu, Verginia Spătaru, care este din sat cu 
mine, să îmi spună că trebuie să plec de pe tere-
nul respectiv, deoarece ea este unul dintre moș-
tenitori și că ei vor să îl vândă. Eu, așa ceva, nu 
mai auzisem, nu înțelegeam ce se întâmplă. Mi-a 
cerut să plătesc 6 euro pe metru pătrat, că altfel 
trebuie să plec. Eu am făcut aici o casă în 2015, 
am patru copii, risc să rămân pe drumuri. De 
Doina Moise, nu mai știe nimeni, nu a mai auzit ni-
meni, niciodată, de ea”, a mai spus Ștefan Avito-
roaei. 

Ștefan este într-o situație disperată 
Disperat, Ștefan a fost pe la toate instituțiile 

abilitate pentru a cere explicații și soluții, însă si-
tuația nu i-a fost favorabilă. Conform actelor ofi-
ciale de la primărie, titlul de proprietate nu era pe 
numele familiei sale. 

„Am discutat cu mama mea, să vedem docu-
mentele și ce se întâmplă. Am fost peste tot, la 
primărie, la poliție. Am descoperit că titlul de pro-
prietate îl are Mihai Nemțeanu, tatăl Elenei Bu-
deanu. Ea a vândut terenul către Moise Doina, dar 
fără să fie ea proprietara, iar părinții mei au făcut 
schimbul. Doar că actele nu s-au mai făcut, au 
fost niște înțelegeri și uite că acum ne-am trezit 
că trebuie să plecăm. În toți acești ani, nu ne-a 
deranjat nimeni. Dacă ei știau că terenul le apar-

ține, de ce nu au venit mai devreme să ne spună? 
Doar am construit și o casă. Elena Budeanu este 
bătrână, are aproape 100 de ani, nu mai este lu-
cidă, însă copii ei vor să obțină bani pe teren 
acum. Am fost la primărie, însă mi s-a spus să 
merg în instanță, că altfel nu au cum să ne ajute”, 
a precizat bărbatul de 36 de ani. 

Pentru a nu rămâne în stradă, Ștefan a început 
să își construiască o altă casă în sat, însă nu are 
suficienți bani sau materiale pentru a o finaliza. 

„Am început să îmi construiesc o altă casă, 
mi-am luat o bucată de teren undeva, în sat, și am 
început ușor să fac temelia, însă nu am bani să 
fac o casă complet. De asta mai apelez și la aju-
torul oamenilor, am patru copii, nu pot rămâne cu 
ei pe drumuri. Primăria ne-a dat niște grinzi de 
lemn și poate o să ne mai dea ceva, să ne ajute, 
că altfel, singuri nu putem”, a încheiat Ștefan. 

Moștenitorii vor să vândă terenul 
Verginia Spătaru, fiica Elenei Budeanu, a dez-

bătut moștenirea în 2022 și a descoperit că, pe 
titlul de proprietate, figura bunicul ei. Acum vrea 
să vândă terenul unde are casă Ștefan Avitoroaei. 

„Problema nu este la familia mea, ei au fost 
înșelați de Doina Moise atunci, nu noi. Mama mea 
a vândut 1.000 de metri pătrați către Doina Moise, 
însă femeia respectivă le-a dat ilegal 4.100 de 
metri pătrați. Eu am discutat cu Ștefan că trebuie 
să o caute pe ea, nu pe mine, că noi am dezbătut 
moștenirea și am văzut cine este proprietar. Eram 
dispuși să îi vindem lui terenul, unde nu are casa, 
însă văd că a reacționat la nervi și și-a început o 
altă locuință”, a spus Verginia Spătaru, fiica Elenei 
Budeanu. 

Singura șansă a lui Ștefan este să dea în jude-
cată Primăria și persoanele implicate. Primarul a 
promis că îl va ajuta pe bărbat să își construiască 
o nouă locuință. 

„Știm despre cazul lui Ștefan. Din câte am ve-
rificat, familia sa a fost înșelată de cei care au 
făcut actele atunci, însă noi nu putem face prea 
multe. Astfel, l-am sfătuit să meargă în instanță 
cu Primăria și restul părților implicate. Noi încer-
căm să îl ajutăm acum, să își facă o nouă casă. La 
următoarea ședință de consiliu local, vom pro-
pune un proiect, să îi oferim materiale pentru a își 
face o locuință”, a spus Dan Hodoroabă, primarul 
comunei Movileni. 

Ieșeanul Ștefan Avitoroaei este nevoit să își 
dărâme casa din cauza contractului din 1993. 

Petronel ȘTEFAN

I se poate întâmpla oricui! Un ieșean este 
nevoit să își dărâme casa unde locuia cu 
familia. S-a trezit cu proprietarii 
terenului la ușă după 30 de ani
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Este pericol de explozie pe o 
stradă din Iași. Și asta pentru că lo-
catarii sunt terorizați de o lucrare 
care aparține companiei Delgaz. 
Problemele au început acum trei ani 
de zile, iar de atunci, odată la câteva 
luni, angajații companiei merg și 
sparg strada pentru remedierea pro-
blemelor. Localnicii din zonă însă, au 
ajuns la capătul răbdării și au făcut 
sesizări peste sesizări atât la Primă-
ria Municipiului Iași, cât și la Poliția 
Locală.  

Pericol de explozie pe o 
stradă din Iași. Locatarii 
stau cu frică  
Ieșenii care locuiesc la intersec-

ția dintre strada Petru Movilă cu 
strada Săulescu trăiesc de trei ani 
un calvar. Și asta, pentru că o lu-
crare la țeava de gaz le dă mari bătăi 
de cap angajaților Delgaz. Acum 
însă, de două luni, șantierul a fost 
deschis și a rămas așa, spre nemul-
țumirea localnicilor care fac sesizări 
peste sesizări către autoritățile lo-
cale. 

„De vreo două, trei luni de zile, 
acolo este groapă peste groapă. O 
săptămână, și iar groapă. Iar în 

groapa asta care este acum, în mo-
mentul în care s-a făcut săpătura, a 
fost atins un cablu de înaltă ten-
siune. Pe data de 14 august mirosea 
puternic a gaz și i-am chemat de ur-
gență pe cei de la gaze. Au venit și 
au spus că nu au ce face până când 
cablul nu este reparat. De atunci, 
groapa aia stă așa, fără să vină ci-
neva să încerce să repare ceva. Ne 
este și frică. Au mai fost cazuri. Tot 
aici, acum câțiva ani, au avut loc 
două explozii în pământ, pentru că 
acel cablu nu era la vedere, și atunci, 
s-au format niște cratere, ca după 
bombe. Doamne ferește! Dacă acum 
explodează lângă conducta aia, se 
produce o nenorocire. La a doua ex-
plozie care a avut loc acolo, am fost 
nevoit să-mi curăț fațada de la casă, 
pentru că mi-a împroșcat-o cu 
smoală topită și mizerii. Și azi am 
mers să fac sesizare la primar, la Po-
liția Comunitară. Nu se mai poate 
așa.”, a declarat Tudor Bunescu, lo-
cuitor pe strada Petru Movilă din Iași.  

Până la începutul lunii august, 
groapa era făcută în poarta ieșeanu-
lui Tudor Bunescu, iar acum, s-a 
mutat la vecina. Femeia este dispe-
rată și speră ca lucrările să se în-
cheie curând. Mai mult, aceasta se 

teme de producerea unei explozii 
chiar în poarta ei.  

„Au deschis șantierul ăsta încă 
din iunie, chiar am poze. Acum, iar, 
au mutat la mine în poartă, i-am 
rugat să nu-mi pună pământul în 
poartă, tot l-au pus. Este cumplit. 
Sapă, astupă, asfaltează. Când as-
faltează, aduc compresorul cu vibra-
ții, îmi tremură casa din temelii, am 
numai crăpături pe pereți. Și la veci-
nul meu, la fel, e dezastru. Am făcut 
sesizare la Primărie. Cei de la Primă-
rie au spus că nu dau voie să înlocu-
iască țeava, pentru că are nu știu ce 
importanță. De trei ani de zile, în 
continuu, aici se sapă, dar acum, din 
iunie, e teroare. Mi-e frică, pentru că 
aici este și țeava de gaz, și cablul de 
curent, și apa care duce la mine”, a 
declarat Alexandrina Pantea, local-
nică de pe strada Petru Movilă.  

Reporterii BZI au luat legătura și 
cu reprezentanții InstGaz, o firmă 
din Târgu Mureș, desemnată de 
compania Delgaz pentru a verifica și 
astupa săpăturile. Aceștia dau vina 
pe vechimea țevilor și susțin că tot 
orașul este spart, acum, pentru re-
pararea fisurilor.  

„Într-adevăr, suntem noi, de la 
Târgu Mureș. Reparăm niște defecte 

ale Delgaz-ului. În tot Iașul sunt niște 
defecte, sunt probleme la instalația 
veche de gaz. Delgaz-ul le detec-
tează, le sapă și le remediază, iar noi 
avem contract cu dânșii, de refa-
cere. Toate defectele astea sunt pe 
instalația veche de oțel și, imediat, 
apar fisuri după ce am reparat. Păi, 
instalația are zeci de ani, oțelul se 
erodează și e normal. Acum, acolo 
este problemă cu cablul, iar în mo-
mentul în care vin experții să repare 
cablul, avem undă verde să închidem 
lucrarea”, a declarat Savu Olimpiu, 
reprezentant InstGaz pe județul Iași.  

Ieșenii care locuiesc în zonă 
spun că au făcut zeci de solicitări și 
către compania Delgaz, însă nu au 
primit niciun răspuns. Și reporterii 
BZI au încercat să ia legătura, tele-
fonic, cu reprezentanții companiei, 
însă fără succes.  

Este pericol de explozie pe o 
stradă din Iași. Și asta, pentru că lo-
catarii sunt terorizați de o lucrare 
care aparține companiei Delgaz. 
Problemele au început acum trei ani 
de zile, iar de atunci, odată la câteva 
luni, angajații companiei merg și 
sparg strada pentru remedierea pro-
blemelor. 

Gabriela RUSU

Pericol de explozie pe o stradă din 
Iași. Locatarii stau cu frică de mai 
bine de trei ani. „E ca o bombă acolo”!
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Scene incredibile surprinse 
la Iași. „Diavolul” s-a 
îmbrăcat cu pantaloni 
scurți, albaștri, hanorac 
roșu și a stat sub podul din 
Nicolina. Era să ucidă 
pentru 6 lei. A lovit cu 
pumnii și a pulverizat spray 
iritant în ochii victimelor 
sale 

 
Marian Anton, un bărbat din Iași, 

a fost cât pe ce să omoare doi oa-
meni după ce i-a atacat în zona po-
dului din Nicolina. Individul a lovit și 
a pulverizat spray iritant pentru a 
pune mâna pe câteva bunuri. Procu-
rorii ieșeni au făcut câteva precizări 
legate de aceste incidente: „În data 
de 13.06.2024, în jurul orelor 14:00, 
persoana vătămată Z.L, în timp ce se 
afla în zona Podului Nicolina (fostul 
Bazar) și se deplasa către Kaufland 
Nicolina pentru a duce PET-uri la 
mașina de colectare și reciclare, s-
a întâlnit cu o persoană de gen mas-
culin, brunetă, cu părul scurt și care 
purta un hanorac roșu, pantaloni 
scurți de culoare albastru, identifi-
cată în persoana numitului A.M. 
Acesta i-a cerut persoanei vătămate 

o țigară și, întrucât aceasta nu avea, 
el a considerat că nu dorește să îi 
dea, astfel că i-a pulverizat acesteia 
cu spray în zona ochilor, căzând la 
pământ. Pentru a fi sigur că a anihi-
lat capacitatea de apărare a victi-
mei, A.M i-a mai pulverizat, încă o 
dată, cu același spray în zona feței și 
a început să o caute pe persoana vă-
tămată prin buzunare, găsind un 
portofel în care se afla suma de 6 lei 
și cartea de identitate a acesteia. In-
culpatul a luat cei 6 lei și a aruncat 
portofelul la locul faptei, fiind găsit 
de persoana vătămată. Toate aceste 
aspecte au fost văzute și auzite de 
mai mulți martori oculari care, fiind 
audiați în data de 17.06.2024, în cali-
tate de martori, au confirmat cele 
relatate de persoana vătămată”, a 
declarat prim-procurorul Liviu Pă-
iuși de la Parchetul de pe lângă Ju-
decătoria Iași. 

„Diavolul” a stat sub podul 
din Nicolina, la Iași 
Individul nu s-a oprit aici. „În 

data de 12.06.2024, în jurul orelor 
22:00, persoana vătămată, A.I, îm-
brăcată cu un tricou de culoare 
verde, pantaloni bleumarin și o 
șapcă de culoare roșie se deplasa pe 

aleea situată între Podul Nicolina și 
blocurile situate pe str. Nicolina, nr. 
8, municipiul Iași, județul Iași, când 
a fost acostat de către numitul A.M. 
Acesta a început să-l lovească cu 
pumnii și, în timp ce încerca să-i 
smulgă ghiozdanul, l-a izbit în gardul 
cu vegetație. După comiterea faptei, 
persoana vătămată a solicitat spriji-
nul unui bărbat care se afla în zonă, 
acesta sunând la SNUAU 112. În timp 
ce aștepta venirea organelor de po-
liție, persoana vătămată a rămas în 
zona ghenelor de gunoi din dreptul 
Punctului Gospodăresc 182 (denumit 
Picior Bazar) unde, la scurt timp, a 
apărut și numitul A.M (având ghioz-
danul persoanei vătămate în spate), 
însoțit de numitul L.P.  Persoanele 
de mai sus au rămas în zona ghene-
lor de gunoi mai sus amintite, iar 
când organele de poliție și-au făcut 
apariția, numitul A.M a fugit pe aleea 
situată între Podul Nicolina și blocu-
rile situate pe str. Nicolina, nr. 8, mu-
nicipiul lași, județul lași, trecând 
strada neregulamentar către Aleea 
Rozelor, fiind surprins de mai multe 
camere de supraveghere”, a mai a 
declarat prim-procurorul Liviu Pă-
iuși de la Parchetul de pe lângă Ju-
decătoria Iași.   

A fost arestat preventiv 
pentru 30 de zile 
Individul a fost arestat preventiv 

pentru 30 de zile și urmează să fie 
trimis în judecată. „Prin încheierea 
din data de 11.08.2024, judecătorul 
de drepturi și libertăți, din cadrul Ju-
decătoriei Iași, a dispus luarea mă-
surii arestului preventiv pe o durată 
de 30 de zile față de inculpatul A.M, 
cercetat pentru săvârșirea a două 
infracțiuni de tâlhărie calificată, 
prev. de art. 233, art. 234 alin. (1) lit. 
a din Codul Penal. Precizăm că pu-
nerea în mișcare a acțiunii penale, 
reținerea și luarea unei măsuri pre-
ventive reprezintă etape și măsuri 
din cursul procesului penal, regle-
mentate de Codul de procedură pe-
nală, având ca scop crearea cadrului 
procesual adecvat pentru adminis-
trarea probatoriului, activități care 
nu pot, în nicio situație, să înfrângă 
principiul constituțional al prezum-
ției de nevinovăție”, a completat 
prim-procurorul Liviu Păiuși de la 
Parchetul de pe lângă Judecătoria 
Iași. Iată că „diavolul” a stat sub 
podul din Nicolina, la Iași, și era să 
fure două vieți pentru 6 lei.  

Dragoș SAVIN

La Iași, „diavolul” s-a îmbrăcat cu 
pantaloni scurți, albaștri, hanorac roșu 
și a stat sub podul din Nicolina.  
Două vieți era să fure pentru 6 lei 
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SERVICII MEDICALE 

CABINET INDIVIDUAL  

DE LIBERA PRACTICA 

„PSIHOLOGIE CLINICA” - CAUIA FLORENTINA 

COPII - ADULTI - SERVICII PSIHOLOGICE POST 

CRIZA COVID SUPPORT DE REINTEGRARE SOCIO 

FAMILIARA SI SCOLARA. 

Telefon: 0732.806.569



ANGAJEAZĂ Inginer proiectant 
HVAC 

Vino sa faci parte din echipa DAS! Cau-
tam colegi noi pentru departamentul 

de proiectare si ofertare instalatii 
HVAC (termice, climatizare, ventilatie, 

evacuarea fumului și a gazelor 
fierbinți).  

Candidatul ideal: 
Absolvent studii superioare in dome-

niul instalatiilor aferente constructiilor 
Cunostinte temeinice Autocad, Ms 

Office, cunostiintele de MagiCad consti-
tuie un avantaj 

Disponibilitate pentru deplasari, 
atentie la detalii, disponibilitate pentru 
program prelungit 

Descrierea jobului: 
Realizarea documentatiei proiectelor 

de instalatii (parte scrisa si desenata)  
Participarea la discutii cu beneficiarii 

proiectelor realizate 
Proiectarea instalatiilor pentru fazele 

DTAC, PTH, DDE 
Oferirea de asistenta tehnica si su-

port in faza de executie 
Realizarea de memorii tehnice, bre-

viare de calcul, scheme functionale, etc. 
Intocmirea listelor de cantitati, caie-

telor de sarcini, documentatiilor de 
avize, dispozitiilor de santier 

Elaborarea de solutii de proiectare si 
oferirea de solutii tehnice corespunza-
toare pentru toate tipurile de proiecte 
(civile, industriale si agricole). 

Mentinerea legaturii cu furnizorii si 
producatorii de specialitate 

In functie de necesitati, intocmeste 
oferte financiare pentru instalatiile 
HVAC: solicita oferte de pret de la furni-
zori, analizeaza listele de cantitati in 
conformitate cu planurile proiectului, 
centralizeaza ofertele de pret de la fur-
nizori 

Beneficii: 
Salariu motivant 
Tichete de masa / Diurna (in cazul depla-

sarilor) 
Telefon de serviciu 
Calculator cu toate licentele nece-

sare 
ANGAJEAZĂ 
Pentru lucru în ŢARĂ și 

STRĂINĂTATE 
INGINERI cu/fără experiență: 
CONSTRUCŢII CIVILE INDUSTRIALE ŞI 

AGRICOLE 
INSTALAŢII PENTRU CONSTRUCŢII 
INGINERIE ELECTRICĂ, ENERGETICĂ 

ŞI 
INFORMATICĂ APLICATĂ 
MUNCITORI CALIFICAȚI: 
INSTALATORI, ELECTRICIENI, SU-

DORI, LACĂTUŞI, 
ZIDARI, FINISORI, DULGHERI, TÂM-

PLARI, FIERARI BETONIȘTI 
MUNCITORI NECALIFICAȚI cu/fără 

experiență (8/10 clase; cu/fără 
diplomă de bacalaureat) cu posibilita-
tea calificării în meseriile specifice 
domeniului construcții și instalații. 

CV-urile pot fi transmise prin e-
mail la adresa: office@das.ro sau se 

pot depune la sediul societatii din 
Iasi, str.Aurel Vlaicu, nr.87 

Relații la telefon: 0232 262800 
Mobil: 0744 275 627; 0745 125 161
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OFERTE SERVICIU 

Fermador SRL angajează electrician întreținere în 
cadrul Abatorului de păsari din Podu-Iloaiei, 
Județul Iași. Pentru mai multe detalii, va rugăm sa 
ne contactați la numărul de telefon: 0232.222.111

OFERTE SERVICIU 

SC LCS ASISTENTA CONSTRUCTII SRL, firmă cu 
activitate în domeniul construcțiilor, angajează 
dulgher și faintar. Relații la tel.0746.175.581 sau pe 
email: lcsconstructiioffice@gmail.com
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EXTRAS PUBLICATIE DE VANZARE NR. 62/2024 
DIN 19.08.2024 

 
Noi, Chiriac Catalin Razvan, executor judecatoresc numit prin Ordinul 

Ministrului Justitiei nr. 1113/C/15.03.2012, in circumscriptia Judecatoriei 
IASI, cu sediul in IASI, B-DUL STEFAN CEL MARE SI SFANT NR. 67, BL. C3, 
ET. 1, BIROU NR. 5, JUD. IASI, aducem la cunostinta generala ca, in ziua de 
24.09.2024, ora 10:00, va avea loc la sediul nostru din Iasi - 700064, B-dul 
Stefan cel Mare si Sfant, nr. 67, bl. C3, et. 1, ap. 5, incinta Casa Cartii, 
Judetul Iasi, vanzarea la licitatie publica a imobilului, situat in Iasi, Str. 
Mizil nr. 8, bl. Camin Fete, parter, ap. camera 4 , Judetul Iasi, compus din: 
camera nr. 4 cu o suprafata de 10,53 mp si cota de 397/36500 din terenul 
identificat prin nr CF. 120125, conform raportului de expertiza intocmit de 
expertul imobiliar ing. ing. Lazar Liliean. 

Pretul de incepere al licitatiei este de: 62.000,00 Lei  
 
Valoarea totala a imobilului este de 62.000,00 Lei lei. 
Imobilul urmarit este grevat de urmatoarele sarcini si drepturi reale:   
URMARIRE SILITA IMOBILIARA NOTATA DE B.E.J. CHIRIAC CATALIN 

RAZVAN IN FAVOAREA CREDITOAREI BRD GSG S.A 
Somam pe toti cei care pretind vreun drept asupra imobilului urmarit 

sa-l anunte pe executorul judecatoresc inaintea datei stabilite pentru 
vanzare. 

Invitam pe toti cei care doresc sa cumpere imobilul sa se prezinte la  
locul fixat, avand asupra lor acte de identitate, cu mentiunea ca termenul 
limita pentru depunerea ofertei de cumparare, insotita de dovada 
consemnarii -cautiunii reprezentand 10% din pretul de incepere a licitatiei 
este ziua premergatoare licitatiei, cu exceptia ofertelor de cumparare cel 
putin egale  cu pretul de incepere al licitatiei, care pot fi depuse inclusiv 
in ziua licitatiei, pe seama si la dispozitia Executorului Judecatoresc 
Chiriac Catalin Razvan, avand C.F. 30021269, in contul de indisponibilizari 
RO40 BREL 0002 0006 9256 0101 deschis la LibraBank.  

Dovada consemnarii va fi atasata ofertei de cumparare, pana la 
termenul stabilit pentru vanzarea la licitatie publica. 

 
Executor judecatoresc, 
Chiriac Catalin Razvan

OFERTE SERVICIU 
Fermador SRL angajează electrician întreținere în cadrul Abatorului 
de păsari din Podu-Iloaiei, Județul Iași. Pentru mai multe detalii, va 
rugăm sa ne contactați la numărul de telefon: 0232.222.111. 

 

MEDIU 
REWE PROJEKTENTWICKLUNG ROMÂNIA S.R.L., titular al 
proiectului CONSTRUIRE SUPERMARKET ȘI MAGAZIN PRODUSE 
DIN CARNE ȘI BRÂNZETURI, ACCESE AUTO ȘI PIETONALE, 
AMPLASARE PANOURI FOTOVOLTAICE PE ACOPERIȘ, AMENAJĂRI 
EXTERIOARE, SISTEMATIZARE VERTICALĂ, RECLAME PE FAȚADĂ 
ȘI ÎN PARCARE, STÂLP CU PANOU PUBLICITAR LUMINOS, 
ÎMPREJMUIRE PERIMETRALĂ, ORGANIZARE ȘANTIER, anunţă 
publicul interesat asupra luării deciziei etapei de încadrare de către 
APM Iași, în cadrul procedurii de evaluare a impactului asupra 
mediului, pentru proiectul SUPERMARKET PENNY, propus a fi 
amplasat în Mun. Iași, Șos. Bucium, nr. 42, Jud. Iași. 1. Proiectul 
deciziei de încadrare şi motivele care o fundamentează pot fi 
consultate la sediul autorităţii competente pentru protecţia mediului 
din Mun. Iași, Calea Chișinăului, nr. 43, în zilele de luni-joi (orele 
08:00 - 16:30) și vineri (orele 08:00 – 14:00), precum şi la 
următoarea adresă de internet http://apmis.anpm.ro/. Publicul 
interesat poate înainta comentarii/observaţii la proiectul deciziei de 
încadrare în termen de 10 zile de la data publicării anunţului pe 
pagina de internet a autorităţii competente pentru protecţia mediului. 
2. Publicul interesat poate depune propuneri în ceea ce priveşte 
conţinutul raportului privind impactul asupra mediului la sediul 
autorităţii competente pentru protecţia mediului din Mun. Iași, Calea 
Chișinăului, nr. 43, în termen de 10 zile de la data publicării anunţului 
pe pagina de internet a autorităţii competente pentru protecţia 
mediului. 

 

DECESE 
Cu adâncă durere, fam. Onica și Dominte anunță bruscă trecere din 
lumea terestră în altă dimensiune a pictorului și restauratorului, 
lector dr. Stelian Onica, în urma unei crunte suferințe, indusă și 
amplificată de situații medicale inoportune. Cu candele aprinse și 
inimi cernite ne rugăm ca Bunul Dumnezeu, cu iubire și iertare, să îi 
înalțe sufletul în Pacea și Lumina Împărăției Sale, fără de durere și 
suspin, iar amintirea generozității și implicării lui, până la 
autosacrificiu, să fie ca un continuu far, cu învățăminte pentru cei 
care l-au întâlnit ori cărora le-a fost mentor și pavăză în profesie și în 
viață! Veșnica lui pomenire și perpetuă apreciere! Slujba de 
înmormântarea are loc în data de 23.08.2024, ora 9 la Biserica “Sf. 
Petru și Pavel” (Toma Cozma), Iași, iar înhumarea la cimitirul 
Eternitatea.
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APIA derulează controale și la 
apicultorii din Iași, care au cerut 
subvențiile pentru anul 2024. Aceștia 
au depus 238 de cereri pentru 
obținerea ajutoarelor financiare.  

Apicultorii din Iași, care au depus cererile la 
Agenția de Plăți și Intervenție în Agricultură 
(APIA), sunt verificați de inspectorii instituției. 
Aceștia au cerut subvențiile anuale aferente 
acestui sector. În măsura de acordare a sprijinului 
financiar pentru intervențiile aferente sectorului 
apicol din cadrul Planului Strategic PAC 2023-
2027 - ISA – PS 2024, au fost depuse, la nivelul na-
țional, 7.151 de cereri de plată pentru o sumă totală 
de 86.201.335,49 lei. Din Iași, s-au depus 238 de 
cereri. APIA se află în stadiul de finalizare a veri-
ficărilor administrative și de stabilire a cantităților 
eligibile din punct de vedere administrativ. După 
ce sunt verificate dosarele selectate în controlul 
de management, se stabilesc sumele eligibile 
după finalizarea verificărilor administrative și a 
controlului la fața locului. Aceste sume sunt 
transmise către Ministerul Agriculturii și Dezvol-
tării Rurale (MADR)- Comitetul de Monitorizare. In-

stituția va stabili cuantumurile, iar apoi, vor fi au-
torizate la plată sumele stabilite ca fiind eligibile. 
Apicultorii vor primi subvențiile până la finalul 
anului 2024.  

Apicultorii din Iași, care au cerut 
subvenții, sunt verificați de APIA  
Valoarea sprijinului alocat pentru toți benefi-

ciarii din anul 2024 este de 12.163.260 de euro, din 
care 50% reprezintă contribuția Uniunii Euro-
pene, iar 50%, contribuția României. Sumele sta-
bilite ca fiind eligibile pentru intervențiile apicole 
din anul 2024 se vor încadra în cuantumul unitar 
planificat, respectând plafonul alocat pentru fie-
care intervenție. Plăţile se efectuează în lei, la ul-
timul curs de schimb valutar stabilit de Banca 
Centrală Europeană (BCE), înainte de data de 1 ia-
nuarie a anului, în cursul căruia, este luată decizia 
de acordare a sprijinului financiar. Pentru plăţile 
anului 2024 cursul de schimb valutar a fost stabilit 
la valoarea de 49.756 lei, termenul final de plată, 
pentru intervențiile apicole aferente anului 2024, 
fiind 15 octombrie 2024. Fermierii din Iași, care 
exploatează terenurile agricole și au cerut sub-

venții de la APIA, sunt verificați în teren, în 
această perioadă. 

Apicultorii din Iași mai primesc un 
ajutor financiar de la APIA 
Pe site-ul APIA, www.apia.org.ro, în cadrul se-

cţiunii Măsuri de piaţă – Apicultură – Anul 2024, 
se regăsesc informații detaliate privind interven-
țiile aferente sectorului apicol din cadrul planului 
strategic PAC 2023-2027, pentru anul 2024. Direc-
ția Agricolă Iași a demarat plățile către apicultorii 
din Iași care au cerut ajutorul financiar de 25 
lei/familia de albine. Schema de ajutor de stat 
este pentru compensarea parțială a pierderilor 
suferite în anul 2023, în sectorul apicol, având în 
vedere contextul crizei generate de agresiune a 
Rusiei asupra Ucrainei. Valoarea totală a acesteia 
este de 60 de milioane de lei, echivalentul sumei 
de 12 milioane de euro, iar cuantumul propus pen-
tru ajutorul de stat este în sumă de 25 de lei, res-
pectiv 5 euro/familia de albine. Apicultorii din Iași 
sunt verificați de inspectorii APIA. 

 
Raluca COSTIN

Apicultorii din Iași sunt verificați 
de APIA. Primesc ajutoarele 
financiare până la finalul anului
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Doamna doctor ș-o adus UPU di acasî șî 
nu mai lasî pi nimeni sî înveți în el  
În debutu` rubricii di astăzi, babili bârfitoari 

vă povestesc ci excesi di zeluri sî mai fac în lumia 
halatilor albi din târg. Studențîi sânt foc șî parî 
după ci o fost luaț` la împins vagoani di o doamnî 
doctor di la UPU, nu-i mai dăm numili, cî sigur sî 

recunoaști dânsa. Aceștia voiau, șî ei, sî facî 
practicî, da` s-o lovit di refuzu` categoric al 
doamnii doctor, cari le-o spus cî trebuiau sî facî 
o petițiuni cu un an înainti. Da, doamnî, trebuiau 
sî sî gândeascî, di când erau la grădinițî, cî vor sî 
vadî șî ii ci sî întâmplî într-o unitati di urgențuri. 
Pânî la urma urmii, doctorița o primit, la practicî, 
la ea, pi moșii, doar pi odrasla unui medic. Na, nu 
îi prea corect sî sî procedezi  așa, cî doar doamna 
doctor ș-o adus UPU di acasî.  

Foami mari la fundațiunea lu` 
Spanciu. Nu știu di undi  
sî mai racolezî cursanț`  
În continuari, babili păstrazî registru` șî vă 

pun la curient cu ci șmecherii di 2 lei mai puni în 
aplicari Pristi Spanciu, ca sî racolezî cursanț` la 
fundațiunea sa. Pi sânicî, foamea îi tăt mai mari, 
cî polistricosu` nostru ș-o scos omuleții pi străzi, 
sî împartî plianti cu maria ofertî școlarî, pientru 
2024-2025. Problima nu îi asta, ci undi o fost pla-

sați împărțâtorii di pleanti. Aiștia aștiptau, cu su-
fletu` la gurî, pi la liceele din târg, ca sî iasî absol-
vențîi cari o dat BAC-u` di toamnî. Știu ii cî asta îi 
clientela lor. O echipî di împărțâtori veghea șî la 
Ghica Vodî, poati – poati, conving șî pi câțâva di 
acolo sî vinî la Fueg, ca sî îi creascî conturili lu` 
Spanciu.  

O dispărut tătă lumea  
din Premăria Iași  
Babili bârfitoari vor sî vă mai povesteascî șî 

ci sî mai întâmplî pi la Premăria Iași. Bini, mai 
mult, ci nu sî întâmplî, cî instituția asta pari cam 
părăsâtî în ultimili săptămâni. Zâlili trecuti, pi 
acolea, nu iera niși Mișu Chichi, niși cii doi vici 
premari, șî niși purtătoru` di vorbi. Tătă lumea 
știe cî îi august șî lumea îi prin concedii, da` sî 
pleci tăți, odatî, cini sî mai ocupî di problemili 
munițipiului? Vă daț` sama cât interes șî câtă 
strofocală îi pi tăți omuleții iștia cari ar trebui sî 
ni reprezinti interesâli? 

Bursa bârfelor

C.R., în vârstă de 60 de ani, a mers joi dimi-
neață, 22 august 2024, la Piața Nicolina pentru a 
face cumpărături. Bărbatul a vrut să ia produse 
lactate, însă, când a mers la secțiunea respectivă, 
a început să se simtă rău. Deodată, acesta a căzut 
secerat, iar doi polițiști locali au intervenit. 

Bărbatul din Piața Nicolina  
a fost salvat de polițiști 
Pentru polițiștii locali, era doar o zi normală 

de joi și făceau control comercial în zona Pieței 
Nicolina. Aceștia au ajuns, la un moment dat, la 
secțiunea de lactate, iar, în timp ce verificau co-
mercianții, au observat cum, deodată, o persoană 
a căzut subit. 

„Era dimineața, în jurul orei 07:00, mă aflam în 
patrulă împreună cu al meu coleg și am mers în 
Piața Nicolina pentru a ne asigura că totul este în 
regulă. Este unul dintre punctele pe care noi le ve-
rificăm în fiecare zi. Am început să mergem prin 
piață și, la un moment dat, am intrat la secțiunea 
de lactate. Era un bărbat în lateral și am observat, 
deodată, cum a căzut jos, fără să fie atins de vreo 
cineva”, povestește polițistul local, Andrei Holban. 

Polițiștii au intervenit imediat și i-au verificat 
pulsul. Bărbatul era conștient parțial și nu putea 
vorbi prea bine. 

„Am mers imediat la el, să îl verificăm. Avea 
puls, l-am întors pe o parte și am încercat să dis-

cutăm cu el. Din păcate, era semiconștient, nu 
înțelegea prea bine ce se întâmplă. Atunci am rea-
lizat că este ceva mai grav”, a mai spus agentul. 

Ieșeanul a fost transportat la spital 
Polițiștii au înțeles că situația este mai gravă 

și au chemat imediat o ambulanță. În câteva mi-
nute, un echipaj a ajuns la fața locului, iar bărbatul 
a fost preluat și, ulterior, transportat la Spitalul 
Clinic Județean de Urgențe „Sf. Spiridon” din Iași. 
La ora la care s-a întâmplat incidentul, tempera-
turile nu erau ridicate încât bărbatul să fie afectat 
de căldură, însă acesta ar fi avut probleme car-

diace. „Am sunat imediat la 112 și am cerut o am-
bulanță ca să îl preia. În timpul în care am așteptat 
acolo, a rămas în aceeași stare, iar noi ne-am asi-
gurat că situația nu se agravează. A venit imediat 
și ambulanța, și l-a transportat la Unitatea de Pri-
mire Urgențe din cadrul Spitalului „Sfântul Spiri-
don”. Din câte am înțeles, este posibil ca domnul 
să aibă niște probleme cardiace”, a încheiat poli-
țistul local. 

Bărbatul de 60 de ani a fost transportat, de ur-
gență, la spital după ce a căzut subit în Piața Ni-
colina. 

Petronel ȘTEFAN

Panică în Piața Nicolina! Un bărbat  
de 60 de ani a fost salvat de polițiștii locali, 
după ce a căzut secerat: „Era semiconștient, 
nu înțelegea ce se întâmplă”


